

107 學年度淡江大學英語歌唱比賽辦法

- 一、宗旨：藉由歌唱比賽的過程，誘導學生在課堂之外，也能經由其他方式學習英語，以此寓教於樂，激發學生對學習英語的興趣進而提升英語能力。
- 二、時間：108 年 5 月 29 日 (星期三) 18:30-21:00
- 三、地點：文錙音樂廳 (驚聲大樓 2 樓)
- 四、主辦單位：淡江大學英文系
- 五、參加資格：全校大學部日間部、進學班學生
- 六、報名方式：1. 於 108 年 5 月 01 日至 5 月 20 日 8:00-17:00，至英文系辦公室(FL207)報名，20 組額滿為止。

2. 請於報名時備妥下列項目-

- (1) 報名表
- (2) 需伴奏者繳交歌曲伴奏音樂 MP3 檔(無人聲，檔名為參賽者系級與姓名，不需燒成光碟)
- (3) 英文歌詞三份(請依附件格式填寫)
- (4) 保證金新台幣壹佰元整(以組為單位收取，恕不找零)。如期參賽，保證金將於賽後當晚退還；若未如期參賽，則恕不退還。

3. **報名資料不完整者，視同無效報名。**

七、比賽細則：

甲、人數規定 – 可個人或多人(不限人數)一組參賽，**每人限參加 1 組，並不可同時參加個人與團體組。**

乙、出場順序 – 於報名時抽籤決定。

丙、比賽曲目 – 自選歌曲 1 首，以英語現場演唱(卡拉 OK 形式或清唱)，禁止攜帶樂器，時限 4 分鐘。

丁、進行方式 – A. 參賽者應於當天 18:00-18:30 至比賽地點報到，比賽開始前未完成報到視同棄權。

B. 參賽者依號碼順序上台。

C. 演唱以 4 分鐘為限，逾時伴奏音樂及麥克風將消音。

戊、彩 排 – 比賽當天 15:30~17:00 開放文錙音樂廳提供彩排，每組 3 分鐘。

己、評分標準 –

項 目	比 例	說 明
技巧	40%	音域控制、音準、節奏感等
台風	30%	能否坦然面對聽眾，不怕場，更展現魅力 (如臉部表情、眼神、肢體動作、韻律感等)
詮釋	30%	表達能力是否恰當、樹立自我風格等

庚、獎勵方式 – 第一名，獎金 3,000 元、獎狀乙紙

第二名，獎金 2,000 元、獎狀乙紙

第三名，獎金 1,800 元、獎狀乙紙

第四名，獎金 1,500 元、獎狀乙紙

第五名，獎金 1,200 元、獎狀乙紙

辛、注意事項 – 1. 參賽者應佩戴號碼牌於左胸前，以茲識別。

2. 文錙音樂廳內禁止飲食，請參賽者切勿攜帶食物入場。

3. 舞台為木質地板較脆弱，請參賽者切勿穿著高跟鞋上台。

八、本規則若有未盡事宜，得由主辦單位修正補充，並於賽前公告週知。

Regulations for the English Singing Contest, 107th Academic Year, Tamkang University

I. Goal: To educate through the entertainment of English songs to further inspire students' self-motivation in learning during their extracurricular time.

II. Time: 2019, May, 29th (Wednesday) 18:30-21:00 PM

III. Venue: Carrie Chang Music Hall (2F in T Building), Tamkang University

IV. Organizer: English Department, Tamkang University

V. Eligibility: Undergraduates, day and night programs

VI. Registration:

1. 2019, May 1st to May 20th, 08:00 AM – 17:00 PM, Office of English Department (FL207), 20 groups open for registration.
2. Registration: —
 - (1) Fill out the registration form
 - (2) Submit musical accompaniment in MP3 file if needed (use your name, year and department as filename; the file doesn't need to be burnt into CD.)
 - (3) Hand in 3 copies of your lyrics (see the attachment for formatting regulations)
 - (4) Hand in 100-NT-dollar deposit (paid per group and in the exact amount). The deposit will be returned on your fulfillment of the competition's obligation; if not, the money will be withheld.
3. Incorrect personal information deems the registration invalid.

VII. Contest Rules:

A. Number of Participants—Contestants may perform individually or in groups. There is no limit on the number of participants per group; however, each participant may only perform once.

B. Appearance Order—Determined by drawing the lot on registration.

C. Competition Song—Contestants should select one song to sing to karaoke or without music. No musical instruments are allowed. Each performance should be under 4 minutes.

D. Competition Schedule—

1. Register at the venue from 18:00-18:30 PM. Failure to register will be regarded as forfeiting one's right to compete.
2. Participants perform as ordered.
3. Performance should not exceed 4 minutes. The musical accompaniment and microphone will be muted if the performance exceeds the given time.
4. Rehearsal—Each performance will receive three minutes of rehearsal time.
Rehearsals are scheduled for 15:30 ~17:00 pm on the day of the competition.

E. Performance Evaluation—

Item	Percentage	Elaboration
Skills	40%	Voice control, intonation and rhythm, etc.
Manners on Stage	30%	Presence and charisma (facial expression, eye contact and body language, etc.)
Interpretation	30%	Adequacy of interpretation and personal style

- F. Rewarding—1st ranking: 3,000 NT dollars and a certificate of award
2nd ranking: 2,000 NT dollars and a certificate of award
3rd ranking: 1,800 NT dollars and a certificate of award
4th ranking: 1,500 NT dollars and a certificate of award
5th ranking: 1,200 NT dollars and a certificate of award

G. Points for Attention—

1. Make sure the number tag is attached to your left chest.
2. No food or drink is allowed in the music hall.
3. Because the wooden platform of the music hall is fragile, contestants should refrain from wearing high heels onstage.

VIII. The competition organizer is entitled to revise and supplement the regulations if necessary, and to announce them beforehand.